

## MISCEA – 2<sup>nd</sup> Call - Informations that you will need to know as a MISCEA supervisor

---

You are among the supervisors of the first wave of MISCEA theses, and we thank you for your interest in the project! We have compiled a note highlighting some essential points to keep in mind during these three months of posting the offers:

- You are encouraged to promote your MISCEA PhD position within your laboratory networks, **with a specific emphasis on international outreach**, given the eligibility criteria for candidates (see below).
- Following the publication of offers, candidates must contact their respective thesis supervisors to obtain their agreement to submit their application. **This approval will take the form of a letter of acceptance from the thesis supervisor**, a sample letter can be found on the MISCEA website.
- Thesis directors are required to support their candidates in writing the 5-pages thesis proposal that candidates must prepare in order to apply for the position.
- If several candidates contact you and if you intend to submit multiple candidates for your doctoral position, we request that you send us a ranking with a rationale for each candidate **by the deadline of the call**.
- The MISCEA auditions **will take place in 29<sup>th</sup> – 30<sup>th</sup> April 2025**, with a panel of external and internal experts. Auditions will be online.
- /!\ We ask you to demonstrate equal treatment in terms of gender, as well as ethnic and social origin. The issue of diversity is particularly important in STEM fields, so we would appreciate it if you would take this into account in your selection of candidates allowed to apply.

### Reminder of eligibility rules for applicants

PhD candidates' can be of any nationality but you have to meet these eligibility criteria:

- **Not being a current employee** working at ENPC.
- Not having resided or carried out their main activity (work, studies, etc.) in France **for more than 12 months during the past 36 months immediately before the deadline of the MISCEA Programme's call (April 13<sup>th</sup>, 2024)**. Compulsory national service, short stays such as holidays and time spent as part of a procedure for obtaining refugee status under the Geneva Convention are not taken into account.
- **Holding a Master's degree** (or about to obtain one) or having a University degree equivalent to a European Master's degree (5-years duration) at the deadline of the MISCEA Programme's call.
- Researchers must be doctoral candidates, i.e. not already in possession of a doctoral degree at the deadline of the co-funded programme's call. Researchers who have successfully defended



their doctoral thesis but who have not yet formally been awarded the doctoral degree **will NOT be considered eligible**.

- **Signing a declaration** of the veracity of the information provided (Declaration of honour, free of form).

**Important:**

**Before starting the application process, it is mandatory for the candidate to contact the PhD supervisor. Only applications that have received the approval of the supervisor from *Ecole Nationale des Ponts et Chaussées* will be examined.**

If the list above validates the applicant's eligibility, they will be required to submit the following documents for the online application:

- [Letter of acceptance](#) from the PhD offer supervisor(s).
- [5-pages thesis proposal](#) under the proposed research areas + **1 page cover letter** with: *the relevance of your educational/professional background to carry out your thesis topic*.
- [Ethics Assessment Form](#) based on the Horizon Europe program completed by yourself.
- English-translated transcripts from the **master's degree or equivalent**.
- **English curriculum vitae**, including information about your level on English language knowledge.
- **One letter of reference**, at least.
- Any **specific requirements of the doctoral school** corresponding to the targeted MISCEA grant (specified in the offer if it is the case).

**English language level will be considered during the selection process.**

An information note will inform candidates that their information will be processed in strict compliance with the GDPR legislation.

The various templates can be found on [MISCEA website](#).

All documents must be compiled into a single PDF document entitled "*ESRXX\_Name of the candidate*", ESRXX corresponding to the number of the MISCEA PhD thesis indicated on the offer.

**For any questions, feel free to contact us at [miscea-program@enpc.fr](mailto:miscea-program@enpc.fr)**



This project is co-funded by the European Union as part of the **HorizonEurope programme, Marie Skłodowska-Curie Actions, call COFUND-2022** and under grant agreement number 101126720

### *Version française*

## MISCEA – 2<sup>ème</sup> appel : Informations essentielles pour les directeurs de thèse de la MISCEA

---

Vous êtes parmi les superviseurs de la première vague des thèses MISCEA et nous vous remercions de l'intérêt porté au projet! Nous avons réalisé une note de quelques points essentiels à garder en tête lors de ces trois mois de publication des offres :

- Vous êtes encouragés à diffuser votre offre de thèse MISCEA dans les réseaux de vos laboratoires, avec **une attention particulière vers l'international** étant donné les critères d'éligibilité des candidats (voir ci-dessous).
- Une fois les offres publiées, les candidats doivent contacter leurs directeurs de thèse respectifs afin d'obtenir leur accord pour déposer leur candidature. **Cette validation prendra la forme d'une lettre d'acceptation du directeur de thèse**, vous trouverez le modèle de cette lettre sur le site de [MISCEA](https://www.miscea.fr).
- Les directeurs de thèse sont tenus de soutenir leurs candidats dans la rédaction de la proposition de thèse de 5 pages que les candidats doivent préparer pour postuler à l'offre.
- Si plusieurs candidats vous contactent et que vous souhaitez présenter plusieurs d'entre eux au jury pour une même offre de thèse, nous vous invitons à faire une première sélection et nous fournir un classement avec un argumentaire pour chaque candidat auquel vous avez donné votre accord pour candidater (**à nous envoyer à la clôture de l'appel**).
- Les auditions de MISCEA se dérouleront **entre avril et mai 2024** (dates à définir), avec un panel d'experts externes et internes. Les auditions seront en ligne.
- **!/ \** Nous vous demandons de faire preuve d'une égalité de traitement en termes de genre ainsi que d'origines ethnique et sociale. La problématique de la diversité est un sujet particulièrement important dans les domaines des STEM, aussi nous vous remercions par avance d'en tenir compte lors de votre sélection de candidats que vous autorisez à postuler.

### **Rappel des règles d'éligibilité pour les candidats**

Les candidats au doctorat peuvent être de toute nationalité, mais ils doivent répondre aux critères d'éligibilité suivants :

- **Ne pas être salarié** de l'ENPC.
- Ne pas avoir résidé ou exercé son activité principale (travail, études, etc.) en France **pendant plus de 12 mois au cours des 36 derniers mois précédant immédiatement la date limite de l'appel du programme MISCEA**. Le service national obligatoire, les séjours de courte durée tels que les vacances et le temps passé dans le cadre d'une procédure d'obtention du statut de réfugié au titre de la Convention de Genève ne sont pas pris en compte.

- **Être titulaire d'un master** (ou sur le point de l'obtenir) ou d'un diplôme universitaire équivalent à un master européen (d'une durée de 5 ans) à la date limite de l'appel à propositions du programme MISCEA.
- Les chercheurs doivent être des candidats au doctorat, c'est-à-dire qu'ils ne doivent pas être déjà titulaires d'un doctorat à la date limite de l'appel à propositions du programme cofinancé. Les chercheurs qui ont soutenu avec succès leur thèse de doctorat mais qui n'ont pas encore reçu officiellement le diplôme de doctorat **ne seront PAS considérés comme éligibles**.
- **Signer une déclaration de véracité des informations fournies** (Déclaration sur l'honneur, le format est libre).

### Important :

**Avant d'entamer le processus de candidature, le candidat doit impérativement prendre contact avec son directeur/sa directrice de thèse. Seules les candidatures ayant reçu l'approbation du directeur/de la directrice de thèse de l'Ecole Nationale des Ponts et Chaussées seront examinées.**

Si la liste ci-dessus valide l'éligibilité du candidat, il devra soumettre les documents suivants pour la candidature en ligne :

- [Lettre d'acceptation](#) des directeurs de thèse.
- [Proposition de thèse de 5 pages](#) dans les domaines de recherche proposés + **une lettre de motivation d'une page** expliquant la pertinence de votre formation et de votre expérience professionnelle pour mener à bien votre sujet de thèse.
- [Formulaire d'évaluation éthique](#) basé sur le programme Horizon Europe complété par vous-même.
- Transcriptions traduites en anglais du **diplôme de master ou équivalent**.
- **Un curriculum vitae en anglais**, comprenant des informations sur votre niveau de connaissance de la langue anglaise.
- Une **lettre de recommandation**, au moins.
- **Toute exigence spécifique de l'école doctorale** correspondant à la bourse MISCEA visée (spécifiée dans l'offre si c'est le cas).

**Le niveau d'anglais sera pris en compte lors du processus de sélection.**

Une note d'information informera les candidats que leurs informations seront traitées dans le strict respect de la législation RGPD.

Les différents templates peuvent être consultés sur le [site web de MISCEA](#).

Tous les documents doivent être compilés dans un seul document PDF intitulé "*ESRXX\_Nom du candidat*", ESRXX correspondant au numéro de la thèse de doctorat MISCEA indiqué sur l'offre.

**Pour toute question, n'hésitez pas à nous contacter à [miscea-program@enpc.fr](mailto:miscea-program@enpc.fr)**